
Zagreb, 26.02.2015. godine 
 
 
 
 

Z A P I S N I K 
 
Sa sjednice Upravnog odbora i Nadzornog odbora Hrvatskog pčelarskog saveza 
održanoj dana 26.02.2015.godine, u  prostorijama HPS-a, na adresi Ulica Pavla 
Hatza 5/III, Zagreb, sa početkom u 11  sati. 
 
Prisutni članovi UO:Stjepan Vuković, Juraj Kukas,  Ivan Mravak, Ivan Zelić, Đuka 
Petrić, Darko Martinović, Vladimir Bilek, Dario Gmiza, Stanko Čuljak, Mario 
Marijanović, Sanjin Žarković, Ivo Vlašić, Branko Lipić, Stjepan Aračić, Ivan Puškarić, 
Milan Kolunđija, Marijan Hrženjak, Damir Krog, Željko Lukačević 
 
Opravdano odsutni članovi UO: Dražen Kocet, Vinko Pošta 
 
Prisutni članovi NO:  Darko Vancaš, Ankica Dušević. 
Odustni članovi opravdano: Slavko Kaurić 
 
Ispred stručne službe prisutni su: tajnik Tomislav Gerić, voditelj programa Saša Petrić 
te urednik časopisa Vedran Lesjak. 
 
Sjednicu je otvorio predsjednik HPS-a gosp. Vladimir Bilek, pozdravio sve prisutne te 
je predložio slijedeći dnevni red: 
 

1. Prihvaćanje zapisnika sa sjednice od 18. 12. 2014. godine ( u privitku) 
 

2. Razmatranje izvješća o Pravilniku o uvjetima i načinu provedbe posebnih 
mjera pomoći za sektor pčelarstva za 2015. g. 

 
3. Donošenje odluka o prikupljanju i rasporedu sredstava ažuriranja podataka za 

Evidenciju pčelara i pčelinjaka  
 

4. Donošenje odluke o organizaciji međunarodnog Kongresa na temu 
Nacionalnih pčelarskih programa 

 
5. Hrvatski pčelarski savez i međunarodno povezivanje u pčelarske asocijacije 

 
6. Državne potpore za pčelarstvo te potpore na lokalnoj razini  

 
7. Donošenje odluke o izmjenama i dopunama Dobre pčelarske prakse te 

imenovanju Povjerenstva za navedeni postupak 
 

8. Donošenje odluke o određivanju datuma održavanja Skupštine HPS-a 
 

9. Razmatranje ponuda za uređenje web stranice HPS-a 
 

10. razno – pitanja i odgovori 



 
Predloživši dnevni red koji su svi dobili u materijalima, zamolio je prisutne članove da 
se napravi promjena redoslijeda u dnevnom redu tako da se zamijene točke 3. i 9. , s 
obzirom da se uz treću točku pod točkom razno došlo nekoliko dopuna uz istu temu 
pa bi se to objedinilo jer i zahtijeva podulje vrijeme razmatranja.  Promjenu je dao na 
glasovanje. 
  
Zaključak: Jednoglasno se prihvaća promjena redoslijeda dnevnog reda te on sada 
glasi: 
 

1. Prihvaćanje zapisnika sa sjednice od 18.12.2014. godine ( u 
privitku) 

 
2. Razmatranje izvješća o Pravilniku o uvjetima i načinu provedbe 

posebnih mjera pomoći za sektor pčelarstva za 2015.g. 
 

3. Razmatranje ponuda za uređenje web stranica HPS-a 
 

4. Donošenje odluke o organizaciji međunarodnog Kongresa na 
temu Nacionalnih pčelarskih programa 

 
5. Hrvatski pčelarski savez i međunarodno povezivanje u pčelarske 

asocijacije 
 

6. Državne potpore za pčelarstvo te potpore na lokalnoj razini 
 

7. Donošenje odluke o izmjenama i dopunama Dobre pčelarske 
prakse te imenovanje Povjerenstva za navedeni postupak 

 
8. donošenje odluke o određivanju datuma održavanja Skupštine 

HPS-a 
 

9. Donošenje odluka o prikupljanju i rasporedu sredstava ažuriranja 
podataka za Evidenciju pčelara i pčelinjaka  

 
10. Razno – pitanja i odgovori 

 
 

Nakon toga prelazi se na točke dnevnog reda : 
 
Ad1. Prihvaćanje zapisnika sa sjednice od 18. 12. 2014. godine 
 
Uvod daje predsjednik saveza g. V. Bilek, te se obraća prisutnima u svezi primjedaba 
na zapisnik ukoliko ima netko tko želi istaknuti neki propust ili izmjenu. 
 
Predsjednica Nadzornog odbora gđa. Ankica Dušević istaknula je potrebu da se 
suspendira Odluka o prihvaćanju sistematizacije radnih mjesta dok se točno ne 
utvrde kriteriji za utvrđivanje koeficijenata za izračun osobnih dohodaka za 
zaposlenike saveza. 
 



Predsjednik HPS-a dao je na glasovanje ovaj prijedlog. 
 
Zaključak: Jednoglasno se prihvaća suspenzija Odluke o prihvaćanju sistematizacije 
radnih mjesta sa sjednice od 18. 12. 2015. godine. 
 
Predsjednik saveza g. V.Bilek naznačio je da se promjene u redoslijedu dnevnog 
reda navedu sve promjene i da se onda po novom redoslijedu i naznače. 
 
Gosp.. Mario Marijanović Predložio je da se razmotri mogućnost da se iziradi 
zahvalnica za sve udruge članice HPS-a za narednu skupštinu saveza. 
 
Gosp. Marijan Hrženjak: Smatra da se odora Sv. Ambrozija uvrsti kao službeno 
odijelo saveza, te da se to stavi pod točku Razno. 
 
Gosp. Stjepan Vuković: Napominje da se propustila dodijeliti i zahvala Slavku 
Degoriciji kao još živućem bivšem predsjedniku HPS-a u pogledu obilježavanja 60. 
godine rada i postojanja saveza. 
 
Nakon toga prva točka dnevnog reda dana je na glasovanje. 
Zaključak: Jednoglasno uz navedene dopune prihvaća se zapisnik sa protekle 
sjednice. 
 
Ad2. Razmatranje izvješća o Pravilniku o uvjetima i načinu provedbe posebnih 
mjera pomoći za sektor pčelarstva za 2015.g. 
 
Uvodno obrazloženje daje predsjednik saveza g. V.Bilek te informira prisutne sa 
problematikom donošenja Pravilnika koji se ne smije objaviti dok se ne donese novi 
Zakon o poljoprivredi, na koji je direktno vezan.  Navodi činjenicu da se uspjelo 
probiti cenzus  potpore od ukupno  25 kuna za konvencionalne pčelare (ekološki 50 
kuna)  da mogu iskoristiti sve , tako da se apelira na pčelare da iskoriste maksimum 
svojih potpora za zdravstvenu zaštitu. Podsjeća da se na stranicama sveza objavilo 
priopćenje u svezi provođenja ove mjere tako da svi mogu pogledati na koji način će 
se mjera provoditi, a dat je i primjer provođenja.  Naglašava da se ostalo za 
dogovoriti rokovi izvršenja mjera, jer HPS čvrsto stoji na relaciji da je to 31. svibnja 
2015. godine, dok Agencija za plaćanje u poljoprivredi traži da rok za izvršenje 
dostave obrazaca bude 30. travnja 2015. Po svemu sudeći zadnju riječ po tom 
pitanju dati će ministar poljoprivrede. Zamolio je sve prisutne članove UO i NO HPS-a 
da po terenu prenose informacije o tome o čemu se raspravljalo na sjednici UO i NO 
HPS-a kako bi pčelari dobivali što više informacija. 
Informirao je prisutne da je poslan službeni dopis Ministarstvu poljoprivrede i Upravi 
za veterinu kao i veledrogerijama da se omogući registracija VMP-a na bazi amitraza. 
Po tome se već očitovala Uprava za veterinu te je u dopisu navela da ona nije 
nadležna za registraciju, ali da će učiniti sve što je njena obveza da se maksimalno 
skrati duljina licenciranja /registracije u onim okvirima koja su njezinoj nadležnosti 
ukoliko se netko javi po tom pitanju. 
Nakon iscrpnog informiranja ova točka dnevnog reda dana je na glasovanje. 
 
Gosp. S.Vuković: Daje nadopunu da se objavi lista odobrenih VMP-ova na 
stranicama saveza. Ujedno postavlja pitanje što je u svezi dodatka u potporama 



grada Zagreba koje se odnose na šećer, da li će ga moći koristiti pčelari s obzirom na 
Nacionalni program gdje se šećer isto tako koristi. 
 
Gosp. V.Bilek: Što se tiče Nacionalnog programa podsjeća da se na račune koji se 
koriste po toj osnovi stavlja oznaka NPP2015 na original računa koji se onda kopira i 
zajedno sa ostalom dokumentacijom dostavlja u Agenciju za plaćanje, tako da se 
izbjegne mogućnost da se isti račun koristi na dvije razine i traži povrat. 
 
Gosp. D. Gmiza: Da li se na mjeru Kontrole kvalitete meda može javiti institucija tj. 
organizator natjecanja. 
 
Gosp. V.Bilek: Za sada u ovim okolnostima ne može. Vidjeti ćemo što se može 
promijeniti za 2016. godinu po pitanju Pravilnika u cijelosti pa tako i ove mjere. 
 
Gosp. d.Gmiza: Pita da li se može osmisliti postupak licenciranja predavača kroz 
mjeru tehničke pomoći. 
 
Gosp. V.Bilek: Mora se razraditi sistem kako rješavati to pitanje, možda na 
županijskoj razini, to su otvorena pitanja koja će se razmatrati u narednom razdoblju. 
 
Gosp. D. Vancaš: Zagrebačka županija prati predavače na terenu odnosno 
sufinancira to pitanje. 
 
Gosp. B.Lipić: Sličan model primjene VMP-a već postoji i u Sloveniji, te koliko imamo 
informacije dobro funkcionira. 
 
 
Nakon kraće rasprave ova točka dnevnog reda dana je na glasovanje: 
 
Zaključak: Jednoglasno se prihvaća informacija po pitanju provedbe postupka 
Pravilnika o potporama, te se daje suglasnost tvrtkama da im se omogući 
interventni uvoz ili registracija VMP-a na bazi 20 % amitraza za liječenje 
pčelinjih zajednica od varooze  
 
Ad 3) Razmatranje ponuda za uređenje web stranica HPS-a 
 
Kratko obrazloženje daje predsj. saveza gosp. V.Bilek te upoznaje prisutne sa 
potrebom da se web stranica saveza mora osvježiti jer je pitanje dana kada više neće 
biti u funkciji s obzirom da su postavke  odnosno podloge zastarjele i trebaju doživjeti 
refreširanje. 
U obrazloženje se uključuje i gl. urednik časopisa  gosp. Vedran Lesjak, te informira 
prisutne da se im poslane ponude od nekih tvrtki koje se bave izradom web stranica, 
no da mu se čini da su cijene odnosno odstupanja u cijenama prevelika tako da ne 
može sa sigurnošću reći koja je ponuda adekvatna. 
 
Gosp. D.Gmiza: Smatra da se prvo treba definirati što želimo staviti na portal,te 
prema tome smatra da se treba i oformiti povjerenstvo za izradu i odabir izgleda web 
stranice saveza. 
 
Gosp. V.Lesjak: Slaže se sa prijedlogom gospodina Gmize. 



 
Gosp. V.Bilek: Imamo nekoliko ponuda a pitanje je dana kada će se postojeći sustav 
raspasti zato moramo brzo djelovati, a ako imenujemo povjerenstvo moramo i zadati 
rokove izvršenja. 
 
Predlaže se Povjerenstvo u slijedećem sastavu: Dario Gmiza, Vedran Lesjak, Saša 
Petrić. 
 
Gosp.V.Bilek: Podsjeća da se i katastar mora revidirati u postojećem sustavu Arkoda 
koji se koristi na nivou RH, tako da nam predstoji i taj dio posla za izradu nove 
podloge i novog očitavanja na terenu, za koje ćemo sredstva zatražiti od Ministarstva 
poljoprivrede, s obzirom da odrađujemo i dio javnih ovlasti. 
 
Nakon toga ova točka je dana na glasovanje. 
 
Zaključak: Jednoglasno se za Povjerenstvo za informatizaciju HPS-a imenuju 
se slijedeći članovi: Dario Gmiza, Vedran Lesjak, Saša Petrić. 
Određuje se rok od 7 dana da se izrade pisani prijedlozi ideja za sve članove 
UO u svezi potrebitih određenja za web stranicu. 
Daje se rok  od dva tjedna za povjerenstvo da izrade prijedlog što sve čini 
portal stranice saveza, a isto tako daje se naredni rok od dva tjedna tvrtkama 
za izradu  prezentacije izgleda stranice.  
 
Ad 4. Donošenje odluke o organizaciji međunarodnog Kongresa na temu 
Nacionalnih pčelarskih programa 
 
Uvodno obrazloženje daje gosp. V.Bilek te upoznaje prisutne sa činjenicom  da je u 
tijeku postupak donošenja nove Uredbe EU kojom će se definirati nova pčelarska 
godina odnosno njeno trajanje, tako da je prema tome i Novi nacionalni pčelarski 
program ima promijenjeno vrijeme donošenja. S obzirom na takve činjenice, a i dijem 
što je HPS bio inicijator na Gudovcu 2014. godine za osnivanjem lobističke 
organizacije na nivou EU po pitanju pčelarske problematike. U tu svrhu mišljenje je 
da bi HPS bio organizator međunarodnog Kongresa na temu Nacionalnih pčelarskih 
programa, no ukoliko se odlučimo za taj postupak moramo i odabrati mjesto 
njegovog održavanja. Prema tehničkim mogućnostima koje su predviđene za ovakav 
međunarodni skup, prednost imaju Zagreb, Opatija, Šibenik. 
 
Gosp. S. Vuković: Pitanje je financiranja takvog skupa, a po pitanju mjesta 
održavanja smatram da je Zagreb adekvatan za to. 
 
Gosp. V. Bilek: Troškovnik se još nije izradio jer tek govorimo o toj mogućnosti. 
Jedna od mogućnosti je i kroz Nacionalni pčelarski program financiranja tog projekta. 
 
Gosp. Đ. Petrić:Slaže se sa g.Vukovićem, no podsjeća da je Opatija već sakupila 
dosta iskustva u pogledu organizacije takvih skupova pa može i za ovo ukoliko se 
iskaže potreba za to. 
 
Gosp.V. Bilek: Slaže se sa g. Vukovićem  da kada se utvrdi procjena tog projekta, da 
se obavi i razgovor sa Uredom za poljoprivredu grada Zagreba, te ukoliko izraze svoj 
interes za to da se ide u tome pravcu. 



S obzirom da je i naredna točka dnevnog reda usko vezana u dijelom se oslanja na 
ovu, pitanje članstva HPS.a u međunarodnim asocijacijama  znano je da smo članica 
Apimondije, uredno plaćamo članarinu, no iskreno neke veće aktivnosti nema po tom 
pitanju. Ove godine održava se sjednica Apimondije u Južnoj Koreji. 
Nama je po nekoj logici bliže udruživanje na europskoj razini, a tu vidimo dvije 
asocijacije koje funkcioniraju, a to su Apislavija i EBDA (european beeprofesional 
associaton). Članic eprve su Češka, Poljska, Slovačka, Mađarska, Bugarska, itd., 
dok su EBDA članice zemlje središnje europe i Italije, Francuske. 
Na nama je za odlučiti da li ćemo  ili ne biti članovi još neke asocijacije kroz koju 
možemo jače djelovati i utjecati na donošenje odluka i zaključaka o određenim 
pitanjima. 
 
Gosp. M.Marijanović: Mislim da trebamo ostati u Apimondiji, a ne vidim sporno da se 
učlanimo i u druge asocijacije. 
 Gosp. D.Martinović: Mislim da je dobro da se takav kongres održi u RH, a ne vidim 
sporno da se održi u nekoj drugoj sredini a ne u Zagrebu , jer ne treba sve biti u 
Zagrebu. A evo predlažem da se U Zagrebu održi i skup Mediteranskih zemalja , 
dajmo takvu inicijativu. 
 
Gosp. V.Bilek: Nitko ne preferira niti jedan grad,  to je pitanje tehničkih mogućnosti 
organizatora jer trebamo misliti na dvorane sa mogućnosti simultanog prevođenja 
islično. 
Treba pokrenuti viziju-priču po pitanju mediteranskih zemalja, ali za narednu godinu, 
neka se propita situacija i mogućnost učlanjenja u asocijaciju mediteranskih zemalja, 
a shodno tome i stav u tim zemljama i po pitanju etine jer je i ona strahovito veliki 
problem. 
 
S obzirom da se raspravljalo obostrano po pitanju obiju točaka dnevnog reda  prvo 
se na glasovanje daje točka 4. 
 
Zaključak: Jednoglasno se prihvaća i donosi odluka o održavanju 
Međunarodnog Kongresa na temu Nacionalnih pčelarskih programa. 
 
Isto tako donosi se zaključak za točku 5. dnevnog reda  
AD 5. 
Zaključak: Jednoglasno se donosi odluka da se ispitaju mogućnosti učlanjenja 
u pčelarske asocijacije Apislavije i EBDA. 
Donosi se i odluka da se ispitaju mogućnosti učlanjenja u asocijaciju 
Mediteranskih zemalja. 
 
 
Ad 6) Državne potpore za pčelarstvo te potpore na lokalnoj razini 
Uvodno obrazloženje ove teme daje predsj. saveza V.Bilek te se osvrće na potpore 
koje se daju na lokalnoj razini, i sada se koriste, a prema Uredbi EU njihovo 
korištenje prestaje krajem ove godine. Upravo zbog roga potrebno je zainteresirati 
lokalnu samoupravu i senzibilizirati je da omogući pčelarima korištenje određenih 
potpora i to po mogućnosti po pčelinjoj zajednici.  
Upravo zbog te činjenice predlaže se da se sa nivoa HPS-a uputi dopis na sve 
županije i gradove u kojem će se definirati trenutno stanje pčelarstva u RH koje je 
zahvaćeno katastrofalnim vremenskim prilikama u prošloj godini. Vezano uz tu 



činjenicu predlaže se da zbog održavanja pčelinjeg fonda te zbog očuvanja biljne 
raznolikosti koja je u interesu za cijelu društvenu zajednicu, županije – gradovi – 
općine već za ovu godinu odvoje financijska sredstva koja bi se namijenila za 
očuvanje pčelinjeg fonda svih pčelara dotičnog područja koji su upisani i ažurirali 
podatke o pčelinjim zajednicama  u Evidenciju pčelara i pčelinjaka. Potpora u ovom 
slučaju izvršavala bi se po pčelinjoj zajednici te namjenski uplačivala na žiro-račun 
pčelara. 
 
Rasprava: 
 
Gosp. S. Vuković: Pčelari grada Zagreba već su uputili sličan dopis prema gradu 
Zagreba. 
Gosp.V. Bilek: To je i cilj, treba se ići prema lokalnoj zajednici i tražiti potpore po 
pčelinjoj zajednici. 
 
Gosp. D. Martinović: Činjenica je da se neke lokalne zajednice uspjele osigurati 
potpore na lokalnoj razini po zajednici za pčelare. Trebamo napraviti koncept za 
cijelu RH koji se onda može koristiti na svim razinama. 
 
Gosp. I. Zelić: I grad Zadar se uključio i daje potporu za pčelare., ali samo za one sa 
područja grada. 
 
Gosp.D. Vancaš:Zagrebačka županija je u 2014. godini dala pčelarima 12,5 kuna po 
pčelinjoj zajednici, a sam grad Jastrebarsko još 5 kn po zajednici., te je platilo 
nabavku matica. Puno toga udruge mogu napraviti na lokalnoj razini ali treba raditi. 
Zato podržavam tu akciju od savaveza. 
 
Gosp. M. Hrženjak: I Koprivničko –križevačka županija sudjelovala je po pitanju 
potpora i odobrila 30% povrata od cijene šećera/kg za prihranu zajednica. 
 
Gosp.B. Lipić: Mi na žalost nismo bili u poziciji da koristimo lokalne potpore županije, 
stoga smatram neophodnim da se uputi ovakav dopis prema zajednicama na lokalnoj 
razini. 
 
Gosp. M. Kolunđija: Smatram da takav dopis treba ići na sve županije. 
 
Gosp. S. Aračić: Mogu samo konstatirati da niti županija nit grad Slavonski brod 
nemaju financijskih sredstava za goli opstanak, a kamoli za dodjelu potpora za bilo 
koji vid poljoprivrede pa tako i pčelarstva. 
 
Gosp. S.Čuljak: Ista situacija je u Vukovarsko-srijemskoj županiji, i slično po tom 
pitanju gradu Vinkovcima, ali mislim da je ovakav pristup dobar i možda poluči neke 
rezultate. 
 
Gosp. I. Puškarić: Karlovačka županija sudjelovala je u ovakvom pristupu, stoga i 
podržavam ovakav način da se apelira na sve lokalne razine za pomoć pčelarima. 
 
Gosp. S. Živković: Koliko vidim svi se slažemo da se uputi ovakav jedan dopis na sve 
razine stoga to i podržavam za svoju županiju. 
 



Gosp. I. Vlašić: Naravno da se ovakav pristup podržava, stoga i Dubrovačko- 
neretvanska županija priključuje se ovom pristupu. 
 
Gosp. D. Krog: I naša priča je slična, tako kroz županijsku razinu educiramo pčelare 
da se javljaju na natječaje na lokalnoj razini. Mislim da bi se možda u doglednoj 
budućnosti morao napraviti i neki info-film o aktivnostima saveza tako da se može 
prikazivati na raznim manifestacijama u svrhu edukacije svih. 
 
Gosp. M. Marijanović:Smatram da bi trebali donjeti odluku o tome kako se može 
postati pčelar, koji kriteriji, mentorstvo,   jer danas na terenu imamo svašta. 
 
Gosp.V. Bilek: Mislim da bi svi članovi UO ovo pitanje trebali raspraviti na svojim 
razinama i konkretizirati prijedloge, da se dobro može pripremiti takav pravilnik jer na 
kraju takav jedan pravilnik mora i verificirati i ministarstvo . 
No što se tiče ove točke dnevnog reda dajem je na glasovanje. 
 
Zaključak: Jednoglasno se donosi odluka o upućivanju dopisa prema svim 
razinama lokalne zajednice od županija, gradova i općina sa elaboriranim 
stavom o potporama po pčelinjoj zajednici. Ovakva odluka dostavlja se svim 
članovima UO koji će istome pridodati i dopise udruga prilikom slanja na 
lokalne zajednice 
 
Ad 7. ) Donošenje odluke o izmjenama i dopunama Dobre pčelarske prakse te 
imenovanje Povjerenstva za navedeni postupak 
 
Uvodno obrazloženje dao je predsjednik saveza gosp. V.Bilek te daje poveznice sa 
navedenom točkom dnevnog reda postojeći Pravilnik o uvjetima i načinu odobravanja 
upisa objekata u poslovanju sa haranom (2008.g.) sa današnjim stanjem. Situacija se 
u mnogočemu promijenila, doneseni su mnogi provedbeni akti koji zadiru i u ovu 
tematiku, tako da se mora poraditi i na promijeni dijela „Dobre pčelarske prakse“ koja 
je u nekim dijelovima postala i puno rigoroznija od postojećih propisa za pčelare, 
stoga je nužna i izmjena pojedinih odredaba.. Naravno da je potreba deklariranja 
proizvoda od kućnog praga na dalje, no isto tako je potrebno i poneke dijelove 
„olabaviti“ i u smislu administriranja a tako i u smislu provedbe.  
Za povjerenstvo koje se odnosi na izmjene i dopune navedenog priručnika predloženi 
su ljudi koji su autoriteti u svojim područjima djelovanja , te je prijedlog da se u 
Povjerenstvo za izradu izmjene i dopune Dobre pčelarske prakse imenuju : Zlatko 
Tomljanović, Zvonko Horak, Ivana Tlak Gajger.  
 
Rasprava: 
 
Gosp. M. Marijanović: Iznosi mišljenje da su predloženi kandidati za povjerenstvo 
adekvatni i da se kao takvi mogu izglasati sa punim povjerenjem. 
 
Gosp. Đ. Petrić: Pridružuje se mišljenju prethodnika, no predlaže proširenje i za 
gosp. Zlatka Puškadiju. 
 
Gosp. D. Gmiza: Smatra da se treba i dati rok za navedene izmjene. 
 



Gosp. V.Bilek: Nije se kontaktirao  gosp. Zlatko Puškadija, ali ako je potrebno dati 
ćemo i dopis prema institucijama da se očituju u roku od 10 za prijedlog kandidata, 
dok se članovima UO daje rok od 15  za  pismenu potvrdu mailom predloženih 
kandidata kada se sazna njihova potvrda za članstvo u Povjerenstvu, te takav 
prijedlog daje na glasovanje. 
 
Zaključak: Jednoglasno se prihvaća  odluka o upućivanju dopisa prema 
institucijama da se očituju u roku od 10 za prijedlog kandidata, dok se 
članovima UO daje rok od 15  za  pismenu potvrdu mailom predloženih 
kandidata kada se sazna njihova potvrda za članstvo u Povjerenstvu, te takav 
prijedlog daje na glasovanje 
 
 
Ad 8) Donošenje odluke o određivanju datuma održavanja Skupštine HPS-a 
 
Obrazloženje daje predsjednik HPS-a gosp. V.Bilek, te u svom kratkom osvrtu daje 
konkretne razloge uslijed kojih se vrijeme održavanja predlaže na dan 
11.04.2015.godine. U svezi prijedloga da se Skupština saveza održi i u nekom 
drugom mjestu osim Zagreba, načelno nema ništa protiv ali se onda mora uzeti u 
obzir da se to mjesto održavanja svojim kapacitetom može primijeniti na sjednicu 
Skupštine saveza, te da se omogući pristup na skupštinu sa mogućnošću parkinga 
za vozila, te eventualnim domjenkom za prisutne ako je to financijski moguće, s 
obzirom da je Zagreb u dijelu domjenka vrlo skup.Ukoliko netko smatra da je u 
mogućnosti osigurati sve potrebne uvjete neka se pismeno očituje o tome prijedlogu. 
Prijedlog datuma za održavanje skupštine saveza je za dan 11.04.2015. godine. 
 
Zaključak:Jednoglasno se prihvaća prijedlog za određivanje datuma 
održavanja Skupštine Saveza za dan 11. 04. 2015. godine. Mjesto će se odrediti 
naknadno. 
 
Ad 9. ) Donošenje odluka o prikupljanju i rasporedu sredstava ažuriranja 
podataka za Evidenciju pčelara i pčelinjaka 
 
Kratak uvod daje gosp. V.Bilek te upoznaje prisutne sa činjenicom da su po ovoj točci 
dnevnog reda pristigli neki dopisi od raznih udruga, pa i članova UO HPS-a , te stog 
navodi potrebu da se svi pristigli dopisi pročitaju kako bi svi bili upoznati sa 
navedenim. 
 
Čitaju se dopisi: Marija Marijanovića čl.UO HPS-a iz Osječko – baranjske županije 
Dopis prijedloga Županijskog saveza  Osječko – baranjske županije; očitovanje PU 
Pčela Našice; očitovanje PU Pčela Osijek, ; prijedlog dopredsjednika saveza 
Stjepana Vukovića. 
U ovom dijelu valja naglasiti da su dopisi ispred PU Pčela , dopis iz Našica i Đakova 
išli u pravcu negodovanja načinom na koji je Županijski savez Osječko baranjske 
županije koristio njihove udruge i povjerenike  u svom prijedlogu. 
 
Gosp. M.Marijanović navodi da je ova tematika vrlo kompleksna  te da u njegovoj 
županiji postoje podijeljena mišljenja u pogledu potrebe i načina ažuriranja podataka 
za Evidenciju pčelara i pčelinjaka, te se njegov prijedlog odnosi na to da je ažuriranje 
podatka za Evidenciju potrebno provoditi kod povjerenika udruge čiji je pčelar član. 



Upozorava na činjenicu da je problem što se vrijeme godišnje dojave odigrava 
prerano te da se ono treba promijeniti. 
Navodi da mu je želja da ovaj UO donese odluku koje će ići u pravcu da se Odluka o 
rasporedu sredstava za 2015. godinu odredi prema mjestu članstva pčelara. 
 
Gosp. S. Vuković: Iskazuje činjenicu da je dio njegovog prijedloga iznio upravo gosp. 
Marijanović, te da njegov prijedlog s obzirom na specifičnost pčelara grada Zagreb 
ide upravo u pravcu da ažuriranje podataka za Evidenciju vrše povjerenici udruge čiji 
su pčelari članovi prema mjestu sjedišta OPG-a. Kratko se osvrće na Odluku 
tzv..“telefonske „sjednice „ UO HPS-a od 23.01.2015.g. te da ona kao takva nije 
adekvatna ovom momentu. 
 
Gosp. V. Bilek: Svjesni smo situacije da je odluka iz siječnja 2015. sa telefonske 
sjednice bila određena posebnim uvjetima i razlozima donošenja primjene novih 
propisa, te da će ona danas biti izmijenjena na način kako se odredi UO HPS-a., a ta 
odluka biti će stavljena van snage. 
Gosp. S.Vuković: Iskazuje činjenicu da su pčelari grada Zagreba predložili da 
povjerenici  grada Zagreba odrađuju ažuriranje za Evidenciju pčelara i pčelinjaka za 
svoje pčelare. U slučajevima novih upisa neka to odrade povjerenici na terenu gdje 
treba upisati nove pčelinjake. Na takav način izbjegavaju se nepotrebni troškovi za 
pčelare. 
 
Gosp. V. Bilek: Prvenstveno se osvrće na činjenicu da svim povjerenicima treba odati 
veliko priznanje za njihov ukupan dosadašnji rad na terenu uz ogroman rad i 
entuzijazam. No uvijek postoje i iznimke u svim situacijama pa tako i kod nas. Ne 
postoji savršeni Pravilnik niti će on biti ikada kao takav napravljen da svima 
odgovara. Bez obzira na sve nedaće u pčelarstvu, ipak je to najbolje organizirani 
sektor u poljoprivredi što svi priznaju, a ako kod nas ima problema kako je tek u 
drugim sektorima. I gospoda Marijanović i Vuković u svojim prijedlozima imaju realnu 
podlogu za takva traženja. Ima udruga koje se osnivaju samo iz razloga osobne 
netrpeljivosti , a onda traženjem statusa povjerenika nastoje ograditi svoja područja. 
To su pitanja koja se moraju riješiti i kao takva su nedopustiva. Kada stupi na snagu 
novi Pravilnik rješavati će se i pitanja postavljanja novih povjerenika, a o tome smo i 
na prijašnjim sjednicama razgovarali i donijeli odluku.U predstojećem razdoblju za 
narednu godinu ide se u pravcu profesionalizacije povjerenika , te da će se kroz 
takvu mogućnost otvoriti što radna mjesta, što odrediti kako i na koji način provoditi 
funkciju povjerenika na terenu. Pretpostavka za to je prebacivanje mjere zdravstvene 
zaštite u naređene mjere i na taj način oslobađanje znatnih financijskih sredstava 
koja bi se koristila u tu namjenu za povjerenike. Ukoliko se to ostvari onda će se i 
funkcija povjerenika financirati iz sredstava Nacionalnog pčelarskog programa. 
Mi smo u materijalima dali tri mogućnosti kojim se mogu prikupljati sredstva za 
potrebe Evidencije pčelara i pčelinjaka. Na nama je da to usvojimo prema 
predloženom sukladno  prema zakonskim uvjetima. U prijedlogu broj tri koji se odnosi 
na udruge koje se odluče da će za njih posao odraditi HPS, ukupan iznos koji se 
prikupi od ažuriranja podataka u takvim udrugama uplaćuje se na račun udruge, a 
onda se u ukupnom iznosu transferira na HPS koji sklapa ugovor o djelu sa 
povjerenikom i isplaćuje ga prema odluci o načinu prikupljanja sredstava i njihovom 
rasporedu. Rok za takve udruge je 10.03.2015. godine da se izjasne da li će HPS 
sklapati ugovor sa njihovim povjerenikom, nakon toga udruga je ta koja mora riješiti 
to pitanje na jedan od dva preostala načina isplate povjerenicima. Ova godina je 



prijelazno razdoblje i kao takva specifična je po mnogočemu, a što se tiče jesenskog 
ažuriranja podataka za Evidenciju pčelara i pčelinjaka, tu je bitno naglasiti da je to 
pitanje koje je još u postupku i način rješavanja istog još je u začetku. 
 
Ovdje moramo naglasiti jedan problem koji se odnosi na pu Virovitica, odnosno na 
pitanje rješavanja isplate za ažuriranje podataka za Evidenciju u 2014. godini. Posao 
je napravljen, povjerenik je odradio svoj posao, bila je i kontrola  odnosno nadzor i 
utvrdio da je sve po propisima, te se naknada mora isplatiti povjereniku. S obzirom 
da je u ovom trenutku nejasan razlog zbog čega se ne isplaćuje naknada prema 
povjereniku od strane udruge, smatram da ovaj UO mora donjeti odluku koja će ići u 
smjeru da udruga donese odluku kojom transferira ukupno prikupljeni novac za 
ažuriranje podataka za Evidenciju pčelara i pčelinjaka u 2014. godini, te isti doznači 
na račun HPS-a, a HPS će sa povjerenikom PU Virovitica sklopiti ugovor o djelu i 
isplatiti mu naknadu. O tome smo se i posavjetovali sa Poreznom upravom, tako da 
je takva odluka sukladna prema pozitivnim propisima. 
Stoga ovaj prijedlog se daje na glasovanje. 
 
Zaključak: Većinom glasova za , uz jedan suzdržan donosi se odluka o da PU 
Virovitica prenamjeni ukupno prikupljena sredstva za ažuriranje podataka za 
Evidenciju pčelara i pčelinjaka u 2014. godini, te isti transferira i doznači u 
korist računa HPS-a. HPS će po primitku sredstava sklopiti ugovor o djelu sa 
povjerenikom PU Virovitica, te istom isplatiti ugovorenu naknadu. 
 
Nakon donesenog zaključka, , rasprava se vratila na predložena tri modela za 
prikupljanje i raspored sredstava za ažuriranje podataka u 2015. godini. 
Nakon razmotrenih načina koji su predloženi, sva tri modela su dana na glasovanje 
te je donesen slijedeći : 
 
Zaključak: Jednoglasno se donosi odluka kojom se utvrđuje visina sredstava 
namijenjena za ažuriranje pčelara i pčelinjaka za 2015. godinu, te sukladno istoj  
omogućuje se udrugama da odaberu jedan od tri predložena modela isplata 
prema povjerenicima.  
Udruge koje žele  da taj posao odradi HPS za njih, moraju najkasnije do 
10.03.2015. godine pismeno se očitovati prema savezu da su se odlučile za taj 
model. 
 
Jednoglasno je donesena odluka o načinu provedbe upisa novih pčelinjaka  u 
Evidenciju pčelara i pčelinjaka u 2015. godini. 
 
   
Nakon toga na glasovanje su dati prijedlozi koji se odnose na način prijave godišnje 
dojave pčelara za ažuriranje podataka u Evidenciju pčelara i pčelinjaka za 2015. 
godinu. 
 

1. Model -  za koji su svoj prijedlog dali gosp. Mario Marijanović, te gosp. S. 
Vuković temelji se na tome da ažuriranje obavlja onaj povjerenik prema mjestu 
sjedišta pčelara odnosno sjedišta OPG-a, odnosno povjerenik matične 
pčelarske udruge. 

 



2. Model – prijedloge su dali povjerenici iz Osječko baranjske županije , temelji 
se na tome da ažuriranje podataka za Evidenciju pčelara i pčelinjaka u 2015. 
godini obavljaju povjerenici na čijem se području nalazi pčelinjak čiji se podaci 
unose u Evidenciju. 

 
U raspravi u kojoj su sudjelovali svi članovi UO i NO odbora, ova dva prijedloga 
su se konkretizirala i kao takva dana su na glasovanje: 
 

 Za model broj 1. glasovala su 4 člana UO HPS-a 
                 Za model broj 2. glasovalo je 12 članova UO HPS-a 
 
Zaključak: Većinom glasova donosi se odluka da se prikupljanje podataka 
za godišnju  dojavu za potrebe Evidencije pčelara i pčelinjaka za 2015. 
godinu obavlja na način da to vrše povjerenici na čijem se području nalazi 
pčelinjak koji se godišnjom dojavom ažurira u Evidenciju pčelara i 
pčelinjaka u 2015. godini. 
 
 
Ad 10.) Razno – pitanja i odgovori 
 
- Kratke obavijesti daje predsjednik HPS-a gosp. V.Bilek te upoznaje prisutne sa 
činjenicom da je struka  zatražila i uputila prijedlog za održavanje radnog 
sastanka u HPS-u povodom situacije vezane uz pojavu Etine tumide, te 
aktivnosti koje se moraju poduzeti u tom pravcu. Prijedlog za sastanak će se 
realizirati u narednim danima. 

 
     - PU „Dalmatinka“ zatražila je suglasnost za oplodnu stanicu na lokaciji Privlaka   

 te Vrsi u Zadarskoj županiji.  
Tu se naglašava da je Ministarstvo poljoprivrede zatražilo da se osnuje 
Povjerenstvo za utvrđivanje sukladnosti programa oplodnih stanica koje u zadnje 
vrijeme se pojavljuju na području RH, tako da se treba imenovati i član toga 
povjerenstva ispred HPS-a, a zadatak povjerenstva je da utvrdi  sukladnost 
programa tih oplodnih stanica sa propisima RH, prije svega Zakona o stočarstvu,  
te Uzgojnog programa selekcioniranih matica koji se provodi na području RH.  
HPS mora predložiti člana povjerenstva: 
 
Prijedlog je predsjednik HPS-a Vladimir Bilek. 
 
Zaključak: Jednoglasno se imenuje gosp. Vldimir Bilek za člana 
Povjerenstva za utvrđivanje sukladnosti zahtjeva oplodnih stanica sa 
normativnim aktima RH.   
 
Nadalje, razmatrane su opcije da se uputi dopis prema Ministarstvima  prije 
svega Ministarstvu obrazovanja te lokalnoj upravi da se pokuša osigurati sredstva 
za tiskanje knjiga i časopisa  
 
Gsop. D. Martinović: Podsjetio je na pitanje stranaca i njihovog dolaska na 
pčelarenje. 
 



Gosp. V.Bilek: Podsjeća prisutne na činjenicu da je HPS poduzeo određene 
korake u svezi tog pitanja kako prema ministarstvu poljoprivrede, tako i prema 
Upravi za veterinu, prije svega u pravcu da se ta pitanja reguliraju normativnim 
aktima. Do tada ostajemo „zatvoreni“ za dolazak stranaca, odnosno trebamo u 
tom pravcu djelovati. 
 
Gsop. Đ.Petrić: Upućuje zahtjev da se donese odluka da HPS privaća poziciju 
suoorganizatora konferencije za sigurnost hrane u Opatiji u travnju 2015. godine. 
 
Prijedlog je dan na glasovanje: 
 
Zaključak: Jednoglasno se prihvaća suorganizacija HPS-a za Konferenciju 
za sigurnost hrane u Opatiji 2015. godinu prema mogućnostima saveza. 
 
Na prijedlog gosp. S.Vukovića prihvaćeno je da se ispita mogućnost organizacije 
pčelarskog sajma u Zagrebu, a u tu svrhu da se odradi i radni sastanak sa 
Uredom za poljoprivredu grada Zagreba. 
Gosp. S.Vuković , zatražio je da se pojasne i razlozi odlaska novinarke iz saveza. 
 
Gosp.V.Bilek: Podsjeća da se o tome već razgovaralo u studenom prošle godine, 
te je i tada naglašeno da je odlazak novinarke bio na njezinu inicijativu , o čemu 
je dala i svoju izjavu, tako da u tom pogledu nema nedoumica, a to je već i 
naznačeno u vrijeme kada je to pitanje bilo i aktualno. 
 
Gosp. I. Mravak: Izrazio je veliko nezadovoljstvo pčelara prvenstveno iz 
Dalmacije, a posebno i svih izlagača sa uvjetima koji su bili na prošlom sajmu u 
Gudovcu. Nezagrijani prostori, loša komunikacija sa upravom sajma, sve je to 
razlog da pčelari traže organizaciju sajma u Zagrebu. 
 
Gosp. V.Bilek: Smatra da je to pitanje koje treba raspraviti na slijedećem UO 
HPS-a , te da se prijedlog sa mogućim rješenjem pripremi za neku od narednih 
sjednica UO HPS-a. 
 
Gosp. Đuka Petrić: Postavio je pitanje u svezi imenovanja povjerenika za PU 
Žbela , Delnice. 
 
Gosp. Vladimir Bilek: Kao što smo i ranije govorili, te zauzeli stav,  i  u ovom 
slučaju dajemo isti stav da dok se ne usvoji novi interni pravilnik o radu 
povjerenika , do daljnjega nema imenovanja novih povjerenika .  
 
 
Nakon iscrpljenog dnevnog reda sjednica UO i NO HPS-a završila je sa radom u 
15,30 sati. 
 
Zapisnik izradio: 
Tomislav Gerić , tajnik saveza   
 
 


